
 
 

 
 

 

Bestyrelsens beretning 

Generalforsamling på Tybjerg Privatskole 

Onsdag d.14. marts 2018 

Bestyrelsens arbejde 

På generalforsamlingen i marts 2017 blev to ”nye” forældre valgt ind som medlem eller suppleant, og 

sammen med syv genvalgte forældre har vi udgjort bestyrelsen. Siden august har Merete Pedersen deltaget 

i bestyrelsens møder som medarbejderrepræsentant. I perioden har vi holdt 9 bestyrelsesmøder og vi har 

igen i år løbende arbejdet med årets handlingsplan for at forfølge målsætningerne i Strategiplanen ”Tybjerg 

20:20”. Bestyrelsen har baseret sit arbejde på fem udvalg, der med deltagelse af forældre, medarbejdere 

og eksterne nøglepersoner har haft fokus på Økonomi, Faciliteter, Udeskole, Struktur og 

Forældre/Kommunikation. Derudover har der løbende været andre tværgående opgaver og initiativer, som 

ligger udover Strategiplanens handlinger.  

Masser af byggeri og faciliteter 

Igen i år har vi brugt mange kræfter og penge på bygge‐ og vedligeholdelsesopgaver for at forbedre skolens 

fysiske rammer til glæde for elever, medarbejdere og forældre. Vi har haft en række udfordringer med den 

nye sammenbygning mellem de nye pavilloner og skolebygningen, da der opstod øgede krav til 

brandsikring, som nu bliver løst med en anden opdeling af skolebygningen i brandceller, adskilt af 

godkendte branddøre mv. Dermed kan vi endelig glæde os over den færdige sammenbygning, der binder 

skolen sammen og bl.a. giver bedre muligheder for garderobeplads til 1. og 2. klasse. I foråret fik vi afsluttet 

indsatsen med at forbedre skolens tag på særlige kritiske områder, så det nu på dele af skolen skulle kunne 

holde mange år frem i tiden. I foråret kunne den flotte Æblehytte indvies og er blevet godt modtaget af 

elever og medarbejdere, der har fået en enestående ramme til udeskoleundervisning og masser af gode 

SFO‐aktiviteter mv. Tak til vores skoleleder og Støtteforeningen + forældre for det store arbejde med at 

færdiggøre projektet og ikke mindst afslutte papirarbejdet og få de sidste tilskud hentet hjem. 



 
 

 
 

I årets løb har Onsdagsholdet og en række forældre været med til at løse konkrete byggeopgaver og dertil 

kom arbejdsdagen med 70 voksne og 60 børn. Vi fik således en fin sandkasse, flisebelægning i Æblehytten, 

støbt omkring pavillonerne og en masse andre opgaver løst. Derudover har vi fået opsat tyverialarmer i 

administrationen, asfalteret en række huller i skolegården og haft SEAS NVE til at udarbejde en 

energioptimeringsrapport for os. 

Fokus på indhold og hverdagen 

Udeskoleudvalget har i årets løb videreført det tætte samarbejde med skolens medarbejdere og har bl.a. 

fået lavet et stort fysisk kort med udeskolelokationer, ligesom mange oplysninger er plottet ind på et 

digitalt kort og på andre måder understøttet arbejdet med at sikre mere undervisning i naturen og flere 

ekskursioner. Strukturudvalget har arbejdet ihærdigt for at kortlægge de mange strukturelle 

undervisningsmetoder på Tybjerg Privatskole. I november blev bestyrelsen præsenteret for en 

gennemarbejdet løsningsforslag for, hvordan den niveaubaserede undervisning kan styrkes i tråd med 

Strategiplanens målsætninger. For at dette kan lade sig gøre har bestyrelsen besluttet af sætte penge af til 

yderligere en halv lærerstilling, som skaber en øget fleksibilitet og giver mulighed for, at en række 

niveaubaserede undervisningsindsatser kan styrkes også på mellemtrinet og i udskolingen. Netop 

udskolingens vilkår har i løbet af 2017 været drøftet en del i bestyrelsen og medførte i efteråret en række 

ekstra tiltag i dialog med skolens ledelse og medarbejdere. 

Forældre og Kommunikationsudvalget har haft et travlt år med at sikre hjemmesidens opdatering, indlæg i 

sogneblade og andre medier, se på en designguide, udvikle et årshjul for de mange 

kommunikationsopgaver og endelig har udvalget udarbejdet en krisekommunikationsplan, som blev 

godkendt af bestyrelsen.  

Udover udvalgenes opgaver har der også i dette år været fælles opgaver og masser af drøftelser i 

bestyrelsen. Vi har bl.a. godkendt en anti‐moppestrategi og en trafikpolitik, afsluttet tilsynssagen med 

Undervisningsministeriet, videreført handlingsplanen, ansat en ny pædagog og en pædagogisk 

afdelingsleder, forholdt os til EU’s persondataforordning, vedtaget et budget for 2018, godkendt 

årsregnskabet for 2017, gennemført den årlige brugerundersøgelse og gjort klar til generalforsamlingen. 

Plus det løse.     

 



 
 

 
 

Skolens økonomi 

Årets resultat ender med et overskud på over 900.000 kr. og er positivt påvirket af et forhøjet statstilskud 

og udgifter, der ligger ca. 300.000 kr. under budgettet. Skolens likviditet er også forbedret i det seneste år 

og via balancen har vi i 2016 og 2017 aktiveret ca. 1.120.000 kr. vedr. pavillonerne og forbedring af taget. 

Skolens elevtal er steget som forventet og pr. 5. september 2017 havde vi 185 elever, hvilket er det tal, 

statstilskud tildeles efter i det følgende år. I september 2018 har vi budgetteret med 193 elever og for hele 

året har bestyrelsen godkendt et budget, der viser et overskud på 437.000 kr. Både i 2017 og i 2018 har 

bestyrelsen prioriteret at anvende flere penge på undervisningsmaterialer, og som nævnt i 2018 og 

fremefter at løfte normeringen med yderligere en halv lærerstilling for at styrke den niveaubaserede 

undervisning. 

Det er en stærk økonomisk situation skolen befinder sig i, og det giver os mulighed for at skabe det 

økonomiske råderum, der er helt afgørende for at kunne løfte finansieringen af et kommende 

byggeprojekt. Kun ved at have sparet midler op og have en solid drift bliver det muligt at tiltrække 

lånefinansiering og bidrag fra private fonde m.fl. Samtidig modtager friskolerne i disse år flere midler fra 

staten end i tidligere år, da den siddende regering er venligt stemt overfor friskolerne. Det kan meget 

hurtigt se anderledes ud efter et folketingsvalg og derfor er bestyrelsen meget varsom med at skrue op for 

udgiftsniveauet eller ændre på forældrebetalingen.  

Vi har en fantastisk skole 

Vi har netop gennemført den årlige brugerundersøgelse, hvor 46% af forældrene til skolens børn har svaret. 

Undersøgelsens grafer er udsendt til forældrene og pointer fra materialet fremlægges senere på 

generalforsamlingen. 95% af forældrene svarer ”enig/meget enig” i udsagnet ”Mit barn er glad for at gå i 

skole” og 93% af forældrene svarer ”enig/meget enig” i udsagnet ”Jeg er glad for at have mit barn på 

Tybjerg Privatskole”. Disse svar og mange andre svar vidner om en skole i god udvikling, og samtidig har 

bestyrelsen fået mange uddybende svar at arbejde videre med.  

Vi ser lyst på fremtiden for Tybjerg Privatskole. Økonomien tegner lysere, vi har været i stand til at 

gennemføre vigtige byggeopgaver med opsparede midler og mange ting er godt struktureret og 



 
 

 
 

overskuelige. Vi har flere kræfter og ressourcer til at fokusere på udvalgte indsatsområder og i løbet af 

2018 forventer vi at have fulde klasser på alle klassetrin. 

En af de større opgaver i 2018 bliver at få udarbejdet den fysiske helhedsplan for skolens rammer indenfor 

de nærmeste år og den mere langsigtede udvikling. Det var meningen, at Tybjerg Topmødet i januar skulle 

være en inddragende proces for forældre og elever i dette arbejde, men vi så os nødsaget til at aflyse 

arrangementet, da vi ikke mente at have deltagere nok til at give det ønskede udbytte for dagen. 

Bestyrelsen vil i stedet inddrage de forskellige interessenter på anden vis.  

Det er vigtigt, at forældrekredsen bakker op om Tybjerg Privatskole, selvom det umiddelbart kan se ud som, 

alting kører som smurt i olie. Et af de tre værdiord på skolen er netop ”Fællesskab” og kun ved at mange 

forskellige forældre bidrager til skolens dagligdag og fortsatte udvikling kan vi sammen videreføre Tybjerg 

Privatskole som et særligt sted, der udlever vores vision ”Vi står sammen om at skabe livsduelige børn 

og unge, der kan møde livet med robusthed”. 

Vi vil gerne udtrykke en særlig tak til vores mange engagerede medarbejdere og skoleledelse, som hver 

eneste dag gør en særlig indsats for at skabe den bedste ramme for undervisning og en arbejdsplads med 

en stor sammenhængskraft. På samme måde vil vi også takke de mange forældre, elever og 

samarbejdspartnere m.fl., der på et utal af forskellige måder bidrager til at skabe en særlig skole.  

På bestyrelsens vegne 

Torben Stenstrup 


